Základné číslovky 
0 – 12 - null, eins, zwei, drei, vier, fünf, sechs, sieben, acht, neun, zehn, elf, zwölf 

13 – 19 -  dreizehn, vierzehn, fünfzehn, sechzehn, siebzehn, achtzehn, neunzehn 

20 – 90 - zwanzig, dreißig, vierzig, fünfzig, sechzig, siebzig, achtzig, neunzig 

100 – hundert, 101 - (ein)hundert(und)eins, 437 – vierhundertsiebenunddreißig 

1000 - tausend 

1999 - (ein)tausendneunhundertneunundneunzig 

1 000 000 – eine Million 

2 400 603 - zwei Millionen vierhunderttausendsechshundert(und)drei 

1 000 000 000 – eine Milliarde 

6 005 700 000 - sechs Milliarden fünf Millionen siebenhunderttausend 

Letopočet do 1099 vyjadrujeme ako základné číslovky, od 1100 v stovkách, napr. 1999 – neunzehnhundertneunundneunzig. 

   Úplné skloňovanie má číslovka ein v týchto prípadoch: 

1. pred podstatným menom sa skloňuje ako člen neurčitý 

2. ak stojí číslovka ein samostatne, skloňuje sa ako člen určitý: einer seiner Freunde/ jeden z jeho priateľov  
3. ak predchádza určitý  člen alebo zámeno, skloňuje sa číslovka ako slabé prídavné meno, napr. : Der eine Junge ist gekommen./Ten jeden ( jediný) chlapec prišiel. 

Vedľa toho sa však vyskytujú i neskloňované tvary tejto  číslovky. 

Neskloňovaný tvar ein stojí: 

1. na počiatku zložených čísloviek : einundzwanzig, einhundert 

2. pred bis alebo oder a inou číslovkou: auf ein bis zwei Tage  

3. pred časovými údajmi s Uhr: Es ist ein Uhr/ Je jedna hodina 

Tvar eins sa používa:

1. pri počítaní, počtových úkonoch :  eins, zwei, eins plus zwei ist drei 
2. na konci zložených čísloviek : 101 hunderteins  

3. v časových údajoch bez Uhr: Es ist eins /Je jedna. 

Číslovky zwei, drei majú skloňovaný 2. pád na –er:  die Bücher zweier Kinder/knihy dvoch detí 
Číslovky hundert, tausend sa používajú tiež ako podstatná mená: das Hundert – stovka, sto, das Tausend – tisíc: 

Číslovky die Million, die Milliarde, die Billion sa skloňujú ako podstatné mená. 



Radové číslovky 
Radové číslovky sa tvoria od základných čísloviek, radové číslovky 1 - 19 pomocou prípony -t, radové číslovky nad 20 príponou -st. Niektoré sa tvoria nepravidelne. 

	1. prvý 
	der erste 
	9. 
	der neunte 
	17. 
	der siebzehnte 

	2. druhý 
	der zweite 
	10. 
	der zehnte 
	18 
	der achtzehnte 

	3. 
	der dritte

	11. 
	der elfte 
	19. 
	der neunzehnte 

	4. 
	der vierte 
	12. 
	der zwölfte 
	20. 
	der zwanzigste 

	5. 
	der fünfte 
	13. 
	der dreizehnte 
	30.
	der dreißigste 

	6. 
	der sechste 
	14. 
	der vierzehnte 
	60. 
	der sechzigste 

	7. 
	der sieb(en)te 
	15. 
	der fünfzehnte 
	100. 
	der hundertste 

	8. 
	der achte

	16. 
	der sechzehnte 
	1000. 
	der tausendste 


Pri zložených číslovkách sa stáva radovou číslovkou len jej posledný diel: 28. - der achtundzwanzigste, 101. - der hunderterste  

Číslovky radové sa skloňujú ako prídavné mená. Spravidla stojí pred nimi člen určitý alebo zámeno. Používajú sa v časových údajoch: 

Der wie vielte ist heute?/ Ktorého je dnes? - Heute ist der fünfte Mai./ Dnes je piaty Máj. 

Den wie vielten haben wir heute?/ Ktorého dnes máme? - Heute haben wir den fünften Mai. /Dnes máme piaty máj. 

Dátum sa vyjadruje i predložkou am: Wann / Am wie vielten bist du geboren? Ich bin am 2. (zweiten) August 1965 geboren Kdy / Ktorého si sa narodil? Narodil som sa 2. augusta 1965.  

Wann kommen Sie? Ich komme am Freitag, dem Zwölften. Kedy príjdete? Prídem v piatok, dvanástého. 

V dopise sa pri udávaní dátumu obvykle používá 4. pád, názov miesta je oddelený čiarkou: Berlin, den 7. Januar 1997. 
Pre údaje desaťročí, ktoré sa v slovenčine označujú rádovou číslovkou (v päťdesiatych rokoch) má nemčina nesklonný tvar zakončený na –er: in den 50er Jahren 

Pri panovnických menách sa radová číslovka skloňuje s členom určitým: Rudolf II.- Rudolf der Zweite 
Použitie der zweite - der andere: 

Slovenskému ten druhý zodpovedá v nemčine spojenie der zweite v prípade označenie presného poradia: der erste, der zweite, der dritte, der vierte …Postupnosť môže ďalej pokračovať. Der andere je prekladom slovenského ten druhý v prípade porovnávania len dvoch objektov: Ich habe zwei Töchter. Die eine geht schon in die Schule. Die andere ist mit mir zu Hause. 


Zlomky 
Zlomky sa tvoria od radových čísloviek príponou -tel, -stel: ein Drittel (tretina), zwei Hundertstel (dve stotiny), fünf Halbe (peť  polovíc), vier Ganze (štyri celé).
Zlomková číslovka halb sa skloňuje ako prídavné meno: ein halbes Jahr (pól roku).
Pre 1/2 má nemčina výraz die Hälfte.
Pre 1 1/2 sú tieto možnosti: eineinhalb Kilo, ein und ein halbes Kilo, anderthalb Kilo.


Číslovky druhové
Druhové číslovky sa tvoia od čísloviek základných príponou - erlei. Sú nesklonné, nebývá pri nich člen: aus zweierlei Gold (z dvojakého zlata), auf dreierlei Art und Weise (trojakým spôsobom).
Slovenské pomnožné počítateľné substantíva majú pri nemeckom ekvivalente číslovku základnú: zwei Brillen (dvoje okuliare), drei Paar Socken (troje ponožky), fünf Schachteln Zigaretten (pätoro cigariet).


Číslovky násobné
Násobné číslovky sa tvoria od základných príponou -mal (číslovky vyjadrujú postupné opakovanie deja) alebo -fach (číslovky vyjadrujú niekoľkonásobný počet rovnakých dejov: hundertmal sagen (povedať stokrát), in zweifacher ( tiež výraz doppelter) Ausfertigung (v dvojitom vyhotovení). Číslovky násobné sa skloňujú ako prídavné mená.



Číslovky podielne
Číslovky podielne sa vyjadrujú spojením je + základnej číslovky: je zwei Birnen (po dvoch hruškách), je zehn Kronen (po desiatich korunách).



Číslovky neurčité
Medzi číslovkami neurčitými a neurčitými zámenami neexistuje pevná hranica. K neurčitým číslovkám radíme: aller (všetok), viele (mnoho), einige (niektorí), wenige (málo), mehrere (niekoľko) - skloňujú sa ako člen určitý. Ďalej: beide (obe), etwas (trochu), ein paar (niekoľko), lauter (len, samé). Od niektorých čísloviek môžeme vytvoriť číslovky druhové: allerlei(všelijaký) alebo násobné: vielfach (niekoľkonásobný).
